
Referat af møde i Videnskabelig Udvalg, DCCG 

Tid: Mandag d. 10. oktober kl 16:00 – 17:15 

Sted: Online (Zoom) 

 

Til stede: Ismail Gögenur (IG), Lene Iversen (LI), Henrik Jensen (HJ), Camilla Qvortrup (CQ), 

Hans Rahr (HR), Katrine Emmertsen (KE), Torben Hansen (TH), Jon Bjerregaard (JB), Jan 

Lindebjerg (JL), Louise Klarskov (LK), Claus L Andersen (CLA), Mads Klein (MK), Tove 

Kirkegaard Clausen (TKC) 

 

1. Valg af ordstyrer 

IGO 

 

2. Valg af referent 

TKC 

 

3. Status på protokoller 

NEOLAR (IG) – 98 patienter ud af 124. Siden investigatormøde i september er der udsendt mere 

information om studiet til inkluderende sites. Vi fortsætter med den øgede fokus på studiet. 

 

IMPROVE (CLA) – rekrutteringen forløber OK, men dog med lidt lavere hastighed de seneste 

måneder. Forsøger at øge rekruttering med mere fokus på studiet. I IMPROVE-IT2 er der 

inkluderet ca. 250 ud af 310 patienter, regner med at være færdig i starten af 2023. Inklusionen i 

IMPROVE-IT går mere trægt. Der er inkluderet 10 patienter ud af 36. Der forsøges at tage kontakt 

til andre europæiske grupper med samme studie set-up for at samlet set få flere patienter.  

 

4.   Udlevering af aggregerede data fra Databasen (IG/alle) 

Der har været flere henvendelser om udlevering af aggregerede data fra databasen.  

Der er ikke mange henvendelser, men VU vurderer de enkelte situationer i henhold til den 

opdaterede Forretningsorden.  

Den danske lovgivning for udlevering af data skal følges om det er danske eller udenlandske 

samarbejdspartnere, der ønsker aggregerede data. Der udleveres ikke data til direkte kommerciel 

brug. 

Der er udarbejdet en ændret forretningsorden til VU. Denne tilrettes og sendes til RKKP 

Databasen skal nævnes i Acknowledgement ved publikationer med aggregerede data fra databasen. 

 

5. Nye medlemmer i VU, faste og ad hoc (IG) 

Opslaget på DCCGs hjemmeside har resulteret i mange gode ansøgninger til de ledige pladser i VU.  

Det er endnu ikke defineret hvad mandat ad hoc medlemmer har i forhold til de ordinære 

medlemmer. Det er de ordinære medlemmer, der endelig godkender forskningsansøgninger om 

udlevering af data fra databasen, men generelt er det bare et stort ønske om en bred 

repræsentation af både ordinære og ad hoc medlemmer. Alle ansøgere bydes derfor velkommen i 

VU enten som ordinære eller ad hoc medlem. 

Der mangler stadig en radiolog i VU. Der laves opslag til hjemmesiden med ansøgningsfrist i 

november.  

Alle nye (og forlængede) ordinære medlemmer indstilles ved at Ismail sender en anmodning til 

DCCG.   

Da Lars Henrik stopper som ordinær medlem mangler der en ny sekretær. Hvem har lyst? Torben 

Hansen spørges omkring dette. 

 

6. Evt. 

Intet nyt 

 



7. Næste møde 

Tove udsender en Doodle  


